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 دچار رودربایستی 
با رفقا هستیم

علیرضا محجوب نماینده مردم تهران در یادداشتی 
نســبت به موضــوع فیش هــای حقوقــی چندین 
میلیونی مجددا واکنش نشــان داد و از معاون اول 
رییــس جمهور درخواســت کرد که در این مســئله 

درنگ نکند.
محجوب در این یادداشــت با اشاره به اینکه روحانی 
بلافاصله پس از تذکرات و رهنمودهای مقام معظم 
رهبری بصراحت اعلام کردند که دولت ایشــان اگر 
اشــتباه کند برای عذرخواهی از مــردم لکنت زبان 
نخواهد داشــت نوشت: البته این حجم از تحلیل ها 
درخصوص فیش های مدیران ارشد اجرائی که بعضاً 
به انتقام های سیاســی نیز آلوده شــده است، نشان 
می دهد کــه در دنیای امروزی همــگان باید بدانند 
که رفتار هایشان در »اتاق شیشه ای کار« با سرعتی 

شگرف منعکس خواهد شد.
این نماینــده مجلس با بیان اینکــه مزدبگیرانی که 
ناگزیرنــد با حداقل ها و حتی کمتر از آن گذران امور 
کنند با شنیدن این ارقام دریافتی نجومی حق خواهند 
داشــت کمبود بودجه در کشور را »طنز« تلقی کنند 
تاکید کرد: حقیقتاً این پرداخت های هنگفت از خزانه 
ملت ولو به تعداد محدود اثرات مخرب و گاهی اوقات 
جبران ناپذیری به »ســرمایه اجتماعی« مدیران وارد 
می کند و شعارهای مسئولان در تلاش برای برقراری 
عدالت را نیز به سخره خواهد گرفت، اما آنچه در این 
میان مهم اســت تحقق عملی و سریع دستور رئیس 

جمهور است.
محجــوب با اشــاره به اینکــه بیش از یــک هفته 
اســت که معاون اول رئیس جمهور خبر از برخورد 
با مدیرانی داده اســت کــه دریافتی غیــر متعارف 
داشته اند افزود: در این میان مدیران بیمه مرکزی 
و بانک رفاه و بیمه ایران برکنار شــدند یا در شــرف 
برکناری هســتند، اما درخصــوص برخی دیگر که 
فیش هایشــان منتشرشــده تا این لحظه هیچ گونه 

اطلاع رسانی نشده است.
نماینده مردم تهــران در ادامه تصریــح کرد: وقتی 
رئیس جمهور مدبّر ما برخلاف فرد قبلی هیچ مدیری 
را »خط قرمز دولت« نمی داند و با قاطعیت از برخورد 
با دســت اندازان به »مال و باورهای مردم« ســخن 
می گوید؛ درنگ سمّ مهلکی است که اجازه می دهد 
خنّاسان فضاسازی ها را تشدید کنند. به نظر می رسد 
هرچند در مقام حرف »قبیله  رایی« را نفی کرده ایم اما 

در عمل دچار »رودربایستی با رفقا« هستیم.
وی با بیان اینکه شاید برخی مدیران قربانی دسیسه 
رقبای سیاســی یا شغلی خود شــده باشند نوشتک 
اما باید دانســت که هیچ برهانی نمی تواند برداشــت 
حقوق هــای چنــد ده میلیون تومانــی را توجیه کند 
حتی اگر پیشینیان مبدع این رویه باطل بوده باشند. 
بــاور دارم آنهایی که دل در گــرو اقدامات این دولت 
بســته اند بیش از هرچیزی به صداقت و امانتداری 

صاحب منصبان امید داشته اند.
محجــوب افزود: از این منظــر اینک هیچ معروفی 
بالا تر از بازگرداندن اعتماد قاطبه مردم به دســتگاه 
اجرائی کشور نیست. البته نقش کم فروغ و فاقد اثر 
برخی دستگاههای نظارتی بحث مستوفایی می طلبد 

که در آینده باید به آن پرداخت.
وی در پایــان تصریح کــرد: اکنــون از جناب دکتر 
جهانگیری که ریاست ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی 
را عهده دار اســت، انتظار می رود که اگر در اندیشه 
»برخورد عبرت آموز« است که با شناختی که از ایشان 
داریم قطعاً اینگونه اســت لازم اســت تحقیقاً به هر 
مصداقی که رسیدند به فوریت روال قانونی برکناری 
را طی کنند که مصلحت نظام و دولت در این است.

تخریب قوه قضاییه خطاست
به فساد سیستمی در کشور معتقد نیستم

رئیــس قــوه قضاییه با حضــور در برنامه زنده تلویزیونی در شــبکه یک ســیما 
درخصوص موضوعاتی همچون حقوق های نامتعارف، سلامت قضایی، فساد 
در کشور، حقوق بشر و غیر سخن گفت. آیت الله صادق آملی لاریجانی درمورد 
حقــوق های نامتعارف ضمن تاکید بــر لزوم برخورد با این موضوع تصریح کرد 
که نباید این مسئله را بزرگ کنیم و همه مدریران را متهم کنیم، چراکه اعتماد 
مردم خدشه دار می شود. آملی لاریجانی درخصوص سلامت قضایی نیز تاکید 
کرد که با تخلفات قضات برخورد می شود، کمااینکه در سال 95 نزدیک به 50 

نفر از دستگاه قضایی منفصل شده اند. 

بزرگ کردن موضوع حقوق ها خطاست
رئیــس قوه قضاییه درباره حقوق های نامتعارف گفت: اصل موضوع درســت 
است. واقعا یک مدیر دولتی اگر حقوقی معادل 50 برابر یک کارگر داشته باشد 
عادلانه نیست و حتی اگر جرم و تخلفی نباشد و خلاقانونی باشد عادلانه نیست. 
لذا حساسیت موضوع درست است و باید با آن برخورد شود حتی اگر جرم نباشد 

و باید چنین مدیری را برکنارکنند و پول را به بیت المال برگردانند.
رییس دســتگاه قضا افزود: این موضوع مساله ملی ماست که بعضی ها آن را 

بزرگ می کنند و اعتماد مردم را مخدوش می کنند که درست نیست.
 وی افزود: باید با کسانی که این  حقوق هارا پرداخت می کنند و آنهایی که این 
حقوق ها را می گیرند برخورد کنیم و در کنار این موضوع بدانیم که اعتمادمردم 

سرمایه اجتماعی ماست.
آملی لاریجانی ادامه داد: اینکه فضایی را درست کنیم و همه مدیران را متهم 
کنیم خطاست و بنده به سازمان بازرسی دستور دادم که به صورت موردی و به 

صورت کلی بانکها و حقوق هیات مدیره بانکها را بررسی کنند.

در برخورد با قضات متخلف هیچ اغماضی نداریم
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با بیان اینکه بحث سلامت دستگاه قضایی یک 
مسأله بسیار مهم است که نمی توان از آن چشم پوشی کرد گفت: همانطور که 
ادعا می کنیم مشــکلاتی وجود دارد اما این را هم می گوییم که دســتگاه  های 
نظارتی ما نظارت دارند و هیچ اغماضی برای برخورد با قاضی متخلف نداریم. 
مــا هم می دانیم که در گوشــه و کنار افرادی پیدا می شــوند که می لغزند اما با 
پالایش دســتگاه قضا نباید اجازه دهیم این موضوع تعمیم داده شــود. گاهی 
یک فرد به دروغ می گوید قاضی رشــوه گرفته بعد کــه از او دلیل این ادعایش 
را می پرســیم می گوید چــون حکم به نفع من نبوده اســت. گاهی هم وکلایی 
که نتوانســتند ادعای خود را در دادگاه ثابت کنند شایعه می کنند فلان قاضی 

رشوه گرفته است.
وی تاکید کرد: ما در سال 95 قریب 50 نفر را از دستگاه قضایی منفصل کردیم. 

حتی گفتیم اگر تخلف یک قاضی زیاد باشد اسامی را اعلام می کنیم و برخورد 
قاطع داشــتیم، انفصال دائــم از کل خدمات دولتی دادیــم و برخوردهایمان 

قوی است.
آملی لاریجانی با ببان اینکه نظارت اصلی ما از طریق دادسرای انتظامی قضات 
اســت گفت: 15 تا 16 اســتان را به صورت نوبه ای رفتیم و کار جدیدی که راه 
انداختیم این اســت که به صورت پنهانی بازرســی ها صورت می گیرد و بسیار 
هم موثر بوده و از این طریق اطلاعات خوبی کســب کردیم. بنابراین مجموعه 
ای از نظارت ها انجام می شــود ضمن اینکه بازرسی ویژه هم داریم و مطمئنم 
بر خلاف شایعات موجود بدنه قوه قضائیه بدنه ای سالم و متدین است. رئیس 
قوه قضاییه درباره برخورد کارکنان دستگاه قضایی با مراجعان نیز گفت: یکی از 
موارد مورد نظارت همین است، ممکن است برخی اشتباهات صورت گیرد که 
ناشــی از رفتار قاضی است اما یکی از دلایل آن کثرت پرونده ها و حجم بالای 
کار است، فشار کاری دلیلی برای این امر است البته بنده آنرا توجیه نمی کنم.

به فساد سیستماتیک در کشور معتقد نیستم
آملی لاریجانی درباره برخورد با مفاســد نیز گفت: بنــده نمی توانم قبول کنم 
بحث مفاســد شیوع داشته است چرا که در برخورد با مفاسد قوه قضائیه قاطع 
بوده اســت. زمانی که ما با پرونده سه هزار میلیاردی برخورد کردیم عده ای در 
داخل و خارج کشــور می گفتند توان برخورد نداریم اما ما با آرامش کار را انجام 
دادیم و تابع جوسازی ها نیستیم. دستگاه قضایی در برخورد با مفاسد اقتصادی 
عملکرد خوبی داشته و ما با عالیترین مقام ها برخورد کرده ایم. ما در پرونده نفتی 

اقدامات خوبی را انجام دادیم و هنوز هم در این پرونده درگیریم.
آملی لاریجانی افزود: دستگاه قضایی را اینطور نبینیم که فقط وظیفه برخورد 
با قوه قضائیه است، بار دستگاه قضایی نباید این قدر سنگین باشد و دستگاه ها 
باید نظارت درونی داشته باشند.  در بحث موسسه اعتباری ثامن الحجج طوری 
عمل کردیم که اکنون بدهی  800 هزار نفر اخذ شده است و  در مورد چند صد 
هزار نفر در این موسسه به گونه ای عمل کردیم که نگذاریم پرونده قضایی شود. 
البته به این نکته توجه داشته باشید که بزرگترین مفاسد از بانک ها شروع شد.
آملــی لاریجانــی درباره اینکــه برخی معتقدند امروز کشــور دچار یک فســاد 
سیســتماتیک اســت، گفت: من هنوز به فساد سیســتماتیک نرسیده ام و در 
بسیاری از مواقع فساد به خاطر برداشت نادرست از قانون است. افراط و تفریط 
نباید داشــته باشــیم، گاهی برخورد نمی کنیم و گاهی با احیای منابع طبیعی 
مخالفت می کنیم. نباید فساد را بیش از آنچه که هست بزرگنمایی و سیاه نمایی 

کنیم و باید مردم را امیدوار کنیم.
وی با بیان اینکه اقتدار در قوه قضائیه باید همراه با ارزش های اخلاقی باشد و 
صرف داشتن قدرت هنر نیست گفت: دستگاه قضایی جمهوری اسلامی باید 

در چارچوب عدالت کار کند اگر قوه قضائیه مقتدر نباشــد و نتواند احکامش را 
اجرا کند چه فایده ای دارد. ما اقتدار را یک شان مخصوص نمی دانیم جز برای 
اجرای عدالت.  رســانه ها به کمترین چیزی  به قوه قضائیه انتقاد می کنند که 
این به نفع هیچ کس نیست. قوه قضائیه مال کسی نیست و برای نظام است و 
قوه برای اقتدار نظام باید مقتدر باشد، تخریب درست نیست؛ البته قوه قضائیه 

هم گوشش بدهکار این تخریب ها نیست.
آملی لاریجانی تصریح کرد: اگر انتقادی اســت باید سازنده باشد و  عمده این 
گاهی از قانون است و  عدم اجرای عدالت و یکسان  انتقادها هم به دلیل عدم آ

نبودن برخورد دستگاه قضایی اقتدار قوه را خدشه دارد می کند.

در زمینه حقوق بشر کارهای خوبی انجام شده است
رییس قوه قضاییه درباره موضوع حقوق بشر گفت: حقوق بشر  موضوع بسیار 
مهمی اســت و ما که یک نظام دینی هســتیم بیش از پیش این را قبول داریم. 
خوشــبختانه کارهــای خوبی در این زمینه  انجام شــده اســت. قانون حقوق 
شــهروندی یا قانون جرم سیاسی از جمله اقدامات این قوه بوده که برای حفظ 

حقوق بشر بوده است.
آملــی لاریجانی با بیان اینکه رعایت حقوق عامه و خاصه از جمله موضوعاتی 
اســت که قوه قضائیه قبول دارد، گفت: ستاد حقوق بشر قوه قضائیه اقدامات 
مناســبی در این زمینه داشته است. ما معتقدیم حقوق بشر منشاء دینی اش از 

هر چیز قوی تر است و ما در این زمینه برتر از هرجای دیگری هستیم.
وی با بیان اینکه هجمه های حقوق بشری علیه جمهوری اسلامی قابل بحث 
اســت، گفت: کشورهای ســلطه گر از ابزار حقوق بشر علیه کشورهای دیگر 
استفاده می کنند در حالی که برخورد پلیس آمریکا با شهروندانشان را دیده ایم. 
برخورد دو گانه آمریکا و حمایت از عربستان یک نمونه بارز از این موضوع است.  
قطعاً عربســتانی ها مرتکب جنایات جنگی فراوانی شده اند اما آمریکایی ها از 

جنایات سعودی ها حمایت می کنند.
وی ادامه داد: دیدید که گزارش آبکی سازمان ملل علیه نقض حقوق کودکان 
هم با فشــار پول و مال کنار گذاشته شد. رژیم کودک کش صهیونیستی را می 
بینیم که مــورد مواخذه قرار نمی گیرد، مگر مردم افغانســتان، یمن و بحرین 

حقوق بشر ندارند؟
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: واقعیت این است که نظام سلطه از حقوق بشر به 
عنوان یک ابزار استفاده می کند و ما با اتکا به مبانی اسلامی حرکت می کنیم.
آملــی لاریجانی افــزود: غربی ها ازدواج با همجنــس را قبول دارند، وقتی ما 
افکار و عقاید آنها را قبول نکنیم ضد حقوق بشر می شویم. یک سوال بزرگ از 
غربی ها این است که چرا می خواهید معیارهای ضد بشری خود را به دیگران 

تحمیل کنید؟ همین کار اقدام ضد بشری است.

دشمن بداند آماده نیستیم، قطعا حمله می کند
فرمانده نیروی دریایی ارتش امیر دریادار حبیب الله سیاری با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری مبنی بر این که »اگر دشمنی بخواهد به کشور ما حمله کند با تیزی خشم جوانان کشور روبرو می شود«، 
خاطرنشان کرد: ایشان نفرمودند که دشمن با تیزی خشم پیران روبه رو می شود، در نتیجه اتکای کشور به جوانان است. او افزود: اگر دشمن بداند ما آماده نیستیم، قطعا حمله می کند و دلیل ناتوانی 
وزبونی دشــمن در مقابل جمهوری اســلامی این اســت که جوانان ما را جوانانی آماده و توانمند می بیند. ســیاری در ادامه به تشــریح ارزش امنیت پرداخت و گفت: همین که سربازان در مراکز نظامی 
آموزش می بینید و در یک مدت معین خدمت می کنند؛ یعنی تولید امنیت. زمانی مردم در آرامش زندگی می کنند که کشور در امنیت باشد؛ وقتی به شرق و غرب کشور نگاه می کنیم و وضع مردم همسایه 
را می بینیم بیشتر به ارزش امنیت پی می بریم؛ امنیتی که به لطف خداوند متعال و وجود با برکت مقام معظم رهبری و خون شهدای گرانقدر به وجود آمده است وامروز هم نوبت سربازان است. او، ماموریت 
نیروهای مســلح از جمله ارتش، ســپاه، نیروی انتظامی و بســیج را تأمین امنیت و دفاع از مرزهای دریایی، هوایی و زمینی و امنیت داخلی کشور دانست و تأکید کرد: تولید امنیت وظیفه نیروهای مسلح و 

کاری حساس و بسیار مهم است؛ چراکه اگر امنیت نباشد هیچ چیزی نیست.

سیاسی
1395 مــاه  تیــر    6  یکشــنبه 

واکنش روز

علت استعفایم اختلاف نظر با وزیر بود
مدیرعامــل ســابق بیمه ایران بــا تاکید بر اینکه هر گونه پرداخت تســهیلات و حقوق و مزایا در بیمــه ایران با نظارت 
سازمان های نظارتی انجام می شود، علت استعفای خود را اختلاف نظر کارشناسی با وزیر اقتصاد درباره جابه جایی دو 
عضو هیات مدیره این شرکت عنوان می کند. سید عباس حسینی مدیر عامل سابق بیمه ایران که در پی انتشار فیش 
حقوقی اش استعفا داد یا برکنار شد، در واکنش به خبرهای منتشر شده در این باره جوابیه ای به فارس ارسال کرده و 
نوشــته اســت: مهمترین اختلاف نظر و دیدگاه اینجانب با مقام عالی وزارت أمور اقتصادی و دارایی بدنبال جابجایی 
دو تن از اعضاء هیات مدیره که ســمت معاونین شــرکت را نیز بر عهده داشتند، از این حاصل شد که بنده بر این باور و 

اعتقاد راســخ بوده و هستم که تســهیل و تسریع اجرای برنامه های اصلاحی شرکت، نیازمند تفکیک وظایف اجرایی با وظائف نظارتی هیات مدیره 
شرکت در قالب اعمال حاکمیت شرکتی و استفاده از نیروهای توانگر داخلی در جایگاه معاونین شرکت می باشد که نهایتا این اختلاف دیدگاه، صرفه 
نظر از هرگونه اظهار نظر کارشناسی در خصوص موضوع فوق و در جهت احترام به دیدگاه مقام عالی وزارت و پرهیز از هرگونه خلل در إیفاء وظایف 
شــرکت و ارائه خدمات شایســته به بیمه گذاران محترم، منجر به تقدیم اســتعفاء اینجانب در تاریخ ٢٩/٣/٩٥ و تأیید آن توسط وزیر محترم در تاریخ 
٣٠ خرداد ماه گردیده که مراتب فوق در ســایت رســمی وزارتخانه یاد شده دایر بر پذیرش استعفاء اینجانب نیز اعلام عمومی شده است. او همچنین 
اظهار کرده است:  قطعا خوانندگان گرامی تصدیق خواهند فرمود که هرگونه بستن حساب بانکی افراد و یا توقیف آن نیازمند حکم قضایی و با ذکر 

دلایل قانونی می باشد که در خصوص حساب های بانکی اینجانب به هیچ وجه صحت نداشته و ندارد.

پیگیری روز

یک مدیر به دلیل خودداری از گزارش حقوقش به حبس محکوم شد
رییس سازمان بازرسی کل کشور از ارسال گزارش این سازمان برای سران قوا خبر داد. قاضی سراج طی سخنانی در 
کادمی آمبودزمان آسیایی با حضور معاون اول قوه قضاییه اعلام کرد: گزارش سازمان  مراسم افتتاح مرکز آموزش آ
بازرســی در رابطه با حقوق های غیرمتعارف امروز به ســران سه قوه ارسال می شود. ســراج خاطرنشان کرد: پیش از 
این یک گزارش در رابطه با حقوق نامتعارف مدیران یکی از وزارتخانه ها به روســای 3 قوه و معاون اول دســتگاه قضا 
ارسال کردیم و خوشبختانه امروز نیز گزارش 3 معاونت عملیاتی سازمان بازرسی در خصوص حقوق های مدیران سایر 
دستگاه ها به روسای قوا تقدیم می شود.  سراج همچنین در جمع خبرنگاران در پاسخ به این سئوال که آیا افرادی از ارائه 

گزارش حقوق شان خودداری کرده اند، گفت: یکی از مدیران یکی از نهادها از ارائه گزارش خود استنکاف کرد و طبق ماده 8 قانون سازمان بازرسی 
کل کشور محکوم به حبس شد که به دلیل عدم ارائه گزارشات خود حبس او اجرا خواهد شد. همچنین روابط عمومی مجلس شورای اسلامی اعلام 
کرد که رئیس مجلس شــورای اســلامی، جلسه ای را با حضور رئیس سازمان بازرســی کل کشور، رئیس دیوان محاسبات، رئیس مرکز پژوهش ها و 
رئیس کمیسیون اصل 90 جهت بررسی ریشه های حقوق های غیرمتعارف برخی مدیران تشکیل داد. در این جلسه، ابتدا، رئیس بازرسی کل کشور 
و دیوان محاسبات آخرین گزارش خود را ارائه کردند و رئیس مرکز پژوهش ها نیز برخی روش های سوء استفاده را مطرح کرد. در این جلسه همچنین 
مطرح شــد که بعضی بانک ها و شــرکت های دولتی از برخی مفاهیم قانونی برنامه پنج ساله  سوء استفاده کرده اند و در مواردی نیز تخلفات آشکاری 

داشته اند؛ گرچه تعداد موارد تخلف هنوز دقیقا مورد بازرسی قرار نگرفته که باید مشخص شود. 


